
 

 
 
DILIGÈNCIA.-  A Castellar del Vallès (Vallès Occidental), trenta u de gener de dos 
mil disset, la poso jo el Secretari acctal, als efectes determinats per l’article 3r. del 
Decret 33/1981, de la Generalitat per a fer constar que s’obre el primer dels plecs 
que s’habiliten per a la transcripció de les actes de l’Ajuntament Ple, corresponent a 
l’any actual. 
 
 
 
 
 
 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
 
Data i Hora  31 de gener de 2017 19:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2017/1 
 
PRESIDENT    l·lm.        GIMÉNEZ RENOM IGNASI  

 ASSISTENTS                 GONZÁLEZ NAVAS PEPE                      
                                    MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                    PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                    CANALIS ALSINA ALEIX 
                                    MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                    CREUS OLIVERAS JOAN 
                                    MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                    PEREZ MOREJON DANIEL 
                                    LEIVA REYES JOSE 
                                    HOMET VENTAYOL RAFA                                      
                                    CALAF VIVES JOSEP M 
                                    REBOLLO FLIX FERRAN 
                                    RASPALL ALUJA NURIA 
                                    TENA BLANCH BET 
                                    UYA PUIGMARTI JORDI 
                                    ALAMANY GUTIÉRREZ ELISENDA 
                                    GRACIA GORDILLO CONXI 
                                    GARCIA FANDINO BEA 
                                    URRUTIA MASANA LIDIA 
SECRETARI                     COLELL VOLTAS JOSEP  
EXCUSA L’ABSÈNCIA        PAPPALARDO AGUEDA ANGELA 
                                      
                                                     
 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, la Presidència declara oberta la sessió i es passes a tractar 
els diferents punts de l’ordre del dia. 



 
ORDRE DEL DIA 
 1.- Actes pendents d’aprovar 
      PLE 2016/13 Ordinària 22/12/2016 
 2.- Resolucions a donar compte 
 3.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit 1/2017 del pressupost de   
      l'Ajuntament i les Bases d’execució 
 4.- Derogació ordenança d'ocupació del domini públic amb ascensors 
 5.- Aprovació modificació de l'ordenança de circulació de vianants i vehicles  
 6.- Conveni d'encàrrec de gestió de prestació serveis mínims de salut pública entre  
      el  Departament de Salut de la Generalitat i l'Ajuntament 
 7.- Moció dels grups municipals Som de Castellar-PSC i PDeCAT de suport al pacte  
     nacional per a una societat digital a Catalunya 
 8.- Moció conjunta dels grups municipals a petició de la  Plataforma d'Afectats per  
      la hipoteca de Castellar per a facilitar suport i informació respecte a les  
      clàusules sol  
 9.- Moció del grup municipal d'ERC sobre resiliència urbana 
10.- Moció del grup  municipal d'ERC de modificació ordenança reguladora de les  
       bases  per a la concessió de subvencions per a la creació d'empreses  
11.- Moció del grup municipal PDeCAT de suport a les persones amb celiaquia 
12.- Moció dels grups municipals d’ERC, Decidim Castellar i PDeCAT, de rebuig  al  
       judici del 9N. 
13.- Assumptes sobrevinguts 
14.- Precs i preguntes 
 
El Sr. Alcalde  intervé per dir que cedeix la paraula a la regidora  Sra. Pepa 
Martínez, Som de Castellar-PSC, ja que en junta de portaveus s’ha decidit donar 
suport a la campanya Casa Nostra Casa Vostra, d’ajuda al refugiats, i per tant la 
regidora farà lectura d’aquesta declaració institucional: 
 
“Catalunya ha estat sempre terra d’inclusió, però no podem oblidar que en molts 
moments també hem estat rebuts en altres terres. A Catalunya convivim amb 
persones de la resta de l’Estat, persones de totes les cultures, de tots els països i 
de totes les creences. 
Més de 290 milions de persones han hagut de desplaçar-se forçosament de casa 
seva per conflictes armats, vulneracions dels drets humans, canvi climàtic i 
pobresa. Des de l’any 2000, i per culpa de les polítiques europees de blindatge de 
les seves fronteres, més de 32.000 persones han perdut la vida intentant creuar el 
Mar Mediterrani, que s’ha convertit en un immens cementiri . L’any 2016 ha estat 
un dels més mortífers. 
Els estats membres de la Unió Europea, lluny d’oferir una solució a la situació, han 
restringit encara més el pas de les persones fins a tancar les fronteres i Europa s'ha 
consolidat com una gran fortalesa. N’entren amb comptagotes i qui ho aconsegueix 
ho fa jugant-s’hi la vida i buidant-se les butxaques en favor de les xarxes de tràfic 
de persones. Un cop arriben als nostres pobles i ciutats, corren el perill dels CIE 
l’exclusió i el racisme. Aquestes polítiques de la UE incentiven la mortalitat i 
esborren del mapa les vies segures i legals. Per molt que s’apliquin mesures per 
frenar la immigració, les persones continuaran intentant arribar perquè els motius 
que les empenyen a fugir són molt més forts que els murs que es puguin trobar pel 
camí. 
El 2015, l’Estat espanyol es va comprometre a rebre 10.772 persones refugiades en 
un termini de dos anys. Malgrat les pèssimes condicions en què es troben aquestes 
persones, aquest compromís s’està incomplint a hores d’ara. D’aquesta manera, el 
govern espanyol, conjuntament amb altres estats europeus, vulneren 
sistemàticament el Dret internacional així com els compromisos adquirits amb la 
signatura de la Declaració Universal dels Drets Humans o la carta de Drets 



Fonamentals de la Unió Europea (UE), entre d’altres. L’acord entre UE i Turquia n’és 
un exemple flagrant. 
Les competències en polítiques d’asil són estatals, però creiem que Catalunya i les 
seves institucions han de donar una resposta més clara i contundent davant el 
desplaçament forçat de persones més gran des de la II Guerra Mundial. Catalunya 
té competències en polítiques d’acollida i podria aplicar mesures per millorar-les i 
enfortir-les des d’ara mateix. 
Per tot això, davant la inacció de l’Estat espanyol, fem una CRIDA A LES 
INSTITUCIONS CATALANES A: 

1. Actuar definitivament davant d’aquesta situació tal com reclama la 
ciutadania perquè Catalunya sigui terra d’acollida.  

2. Garantir la inclusió i el desenvolupament social digne de les persones 
migrades a Catalunya i comprometre’s a aplicar mesures contra el racisme, 
la xenofòbia, la LGTBIfòbia i la violència masclista.  

3. Defensar el dret a la lliure circulació de les persones, tal com queda recollit a 
l’article 13 de la Declaració Universal dels Drets Humans.  

4. Treballar per eradicar les causes d'injustícia, violència estructural, guerra i 
vulneració dels drets humans en origen que són l’arrel dels moviments 
forçats o no desitjats de població. I en aquest sentit, fomentar la cultura de 
pau. Demanem que s’assumeixin compromisos immediats. 

I ANIMEM LA CIUTADANIA a organitzar-se, mobilitzar-se i fer sentir la seva veu per 
tal d’aconseguir una conscienciació col·lectiva que afavoreixi el canvi d’actitud de 
les institucions en relació amb l’anomenada “crisi migratòria” que actualment viu la 
Mediterrània. 
Per tots aquest motius, des de l'ajuntament de Castellar volem donar suport i ens 
adherim al Manifest "Casa nostra, casa vostra". En aquest sentit, properament es 
penjarà una pancarta al balcó de l'ajuntament de suport a la campanya i es 
prendran les mesures necessàries per tal de garantir-ne la màxima difusió a nivell 
municipal. 
  
1.- Actes pendents d'aprovar 
1.- Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta de la sessió de 
data  22/12/2016 .  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
2.-  Resolucions a donar compte 
Es dona compte al Ple dels Decrets l’Alcaldia núm. 1299 de 19 de desembre de 
2016 al 1338  de 30 de desembre de 2016, i 1 de 2 de gener de 2017 al 111 de 
25 de gener de 2017. 
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions de 20 i 27 de desembre de 2016 i 3, 10, 17 i 24 de gener de 2017. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
PROPOSTES 
 3.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit 1/2017 del pressupost de  
l'Ajuntament i  les Bases d’execució 
ATÈS que l’alcalde ha ordenat la incoació d’expedient d’autorització de crèdit 
extraordinari al pressupost de despeses de l’ajuntament, d’acord amb el que es 
preveu a l’article 177 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els 
articles 8, 9, 10 i 11 de les Bases d’Execució del pressupost. 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics, de data 17 de gener de 2017 
VIST l’informe de la interventora, de data 17 de gener de 2017 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA  



PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 1/2017 del 
pressupost de l’ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el 
resum següent: 
 
ESTAT DE DESPESES 

 
 

Codi partida 

 
 

Descripció partida 

Modificació de crèdit Tipu
s 

mod. 
crèdi

t 

En 
augment 
(EUR) 

En 
disminució 

(EUR) 

A3-1530-
619.01 

Condicionament espai públic. 
Serves generals de vies 
públiques 

 50.000,00 TN 

B5-1350-
624.03 

Adquisició de vehicles. Serveis 
generals de protecció civil 

50.000,00  CE 

     
Total modificacions estat de despeses 
.............................. 

50.000,00 50.000,00  

 
SEGON.- Aprovar inicialment la modificació de les Bases d’execució del pressupost 
general en els articles que es relacionen a continuació: 
 
Article 22. Procediments de gestió dels documents comptables 
Es modifica l’apartat 2, que passa a tenir la redacció següent: 
“2. Amb caràcter previ a l’aprovació de la disposició, en els casos de contractes que 
excedeixin de 2.500,00 EUR (IVA exclòs) la dependència gestora haurà de sol·licitar 
informe a la Intervenció, que expedirà el corresponent certificat d’existència de 
crèdit (document comptable RC), i tramitar el corresponent expedient administratiu 
d’adjudicació (que donarà lloc a la comptabilització de la fase AD).  Aquest 
procediment se seguirà, també, en tots els casos de contractes de serveis amb 
persones físiques, independentment de la seva quantia.” 
 
Article 26. Procediments de contractació dels contractes menors 
Es modifica l’article, que passa a tenir la redacció següent: 
“1. Es consideren contractes menors: 
a) Els d’obres amb valor estimat inferior a 50.000,00 EUR (IVA exclòs) 
b) Els de subministraments o de serveis amb valor estimat inferior a 18.000,00 EUR 
(IVA exclòs) 
Aquestes quanties experimentaran la corresponent adequació en cas de ser 
modificades a la normativa general en matèria de contractes del sector públic. 
2. Els contractes menors de valor estimat fins a 2.500,00 EUR (IVA exclòs), amb 
excepció dels contractes de serveis amb persones físiques, s’exceptuen de la 
formació d’expedient administratiu de contractació i no estaran subjectes a 
intervenció prèvia, de conformitat amb l’article 219.1 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals.  L’aprovació de la despesa es realitzarà 
mitjançant una resolució administrativa que agruparà els diferents contractes 
menors d’aquestes característiques realitzats en un determinat període de temps, a 
la qual s’incorporarà la factura corresponent. 
3.  En els contractes menors de valor estimat superior a 2.500,00 EUR (IVA exclòs) 
i en els contractes menors de serveis amb persones físiques independentment de la 
seva quantia, la tramitació de l’expedient exigirà la formació d’expedient 
administratiu de contractació en el que s’inclourà: pressupost de la contractació, 
oferta del contractista, tramitació del corresponent document comptable, 
fiscalització prèvia de la Intervenció i resolució administrativa d’adjudicació. 
L’òrgan competent per a resoldre l’expedient és la persona titular de la Regidoria de 
Recursos Generals i Serveis Municipals.” 
 



Article 32. Bestretes de caixa fixa 
Es modifica la lletra f) de l’apartat 10, que passa a tenir la redacció següent: 
“f) Atencions benèfiques i d’assistència 
- Concepte 480.00 Ajuts a famílies 
- Concepte 480.13 Ajuts a famílies, menjador escolar 
- Concepte 480.14 Ajuts a famílies, material escolar i activitats extraescolars 
- Concepte 480.15 Ajuts a famílies, medicaments i atenció sanitària 
- Concepte 480.16 Ajuts a famílies, subministraments 
- Concepte 480,17 Ajuts a famílies, lloguers 
Sempre que s’hagi establert la normativa interna de desenvolupament de les 
corresponents aportacions.” 
 
Article 41. Reconeixement de drets 
Es modifica l’article, que passa a tenir la redacció següent: 
“Procedirà el reconeixement de drets en l’estat de liquidació del pressupost quan, 
d’acord amb el procediment establert, es dicti el corresponent acte administratiu de 
liquidació del dret de cobrament, o document equivalent que el quantifiqui.” 
 
Article 51. Procediment per a l’exercici de la funció interventora sobre ingressos, a 
través de la fiscalització limitada 
 
Es modifica la denominació de l’article, que passa a ser la següent: 
“Article 51. Procediment per a l’exercici de la funció interventora sobre ingressos, a 
través de la fiscalització posterior” 
 
Es modifica l’article, que passa a tenir la redacció següent: 
“Se substitueix la fiscalització prèvia en matèria d’ingressos per la presa de raó en 
comptabilitat.  Aquest sistema exigeix de la posterior comprovació plena 
d’ingressos sobre una mostra, recollint el seu resultat en un informe posterior 
regulat a l’article següent.” 
 
Article 52. Informe sobre el control interventor ple a posteriori 
Es modifica l’article, que passa a tenir la redacció següent: 
“1. Atesa l’aprovació i establiment de la fiscalització posterior d’ingressos, l’òrgan 
interventor emetrà un informe anual sobre el resultat de les actuacions de control 
interventor ple a posteriori, sobre una mostra representativa d’expedients 
d’ingressos. 
L’òrgan interventor determinarà els procediments a aplicar per a la selecció de la 
mostra. 
2. Abans de la remissió d’aquest informe al Ple,e s donarà trasllat a les unitats 
gestores afectades per a què puguin presentar al·legacions en un termini màxim de 
10 dies, amb l’objecte de que en relació a les mateixes l’òrgan interventor pugui 
emetre l’informe definitiu.” 
 
TERCER.- Sotmetre la modificació de crèdit i de les Bases d’execució del 
pressupost a informació pública durant un termini de quinze dies comptats a partir 
del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona. 
QUART.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit i de les Bases 
d’execució del pressupost en cas que no es presentin reclamacions en el període 
d’informació pública i publicar el resum per capítols i el nou redactat de l’article 
modificat de les Bases d’execució del pressupost en el Butlletí Oficial de la Província 
de Barcelona, entrant en vigor una vegada publicada. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el  regidor  Sr. Joan Creus, Som de Castellar-PSC, que diu 
que tal i com es va tractar en la comissió informativa de finances i vistos els 



informes d’intervenció i del director dels serveis econòmics portem a la consideració 
del ple l’aprovació inicial de la modificació de crèdit núm. 1/2017 , d’acord amb el 
detall que figura  a l’expedient, a continuació en fa  lectura. 
Intervé per ERC el Sr. Ferran Rebollo, i que diu ens preocupa veure que només 
estant al mes de gener i que ja hi hagin modificacions al pressupost, ens preocupa 
que s’hagin produït tant aviat  i esperem que aquesta no sigui la tònica a seguir 
havitualment 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA, PER MAJORIA AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
Vots a favor:     SETZE   ( 16) dels regidors de Som de Castellar-PSC, D’ERC i 
CDC 
                       (PDeCAT) 
Vots en contra:  CAP          
Abstencions :    QUATRE  ( 4) dels regidors de  Decidim Castellar 
 
 4.- Derogació ordenança d'ocupació del domini públic amb ascensors 
ATÈS que per acord del Ple de data 21 de març de 2002 es va aprovar inicialment 
l’ordenança municipal d’ocupació del domini públic amb ascensors, que fou 
exposada al públic, i un cop aprovada definitivament, per no haver-se presentat 
cap reclamació, fou publicada integrament en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona núm. 166, de 12 de juliol de 2002. 
ATÈS que el Pla General d’Ordenació Urbanística municipal, aprovat definitivament 
per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona el dia 24 de maig de 2016, 
verificat el text refós en sessió celebrada el dia 4 d’octubre de 2016, i publicat al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya del dia 30 de novembre de 2016, ja 
regula en la seva disposició transitòria primera l’ocupació del domini públic amb 
ascensors, motiu pel qual es considera que la regulació que en fa l’ordenança de 
2002, ha quedat obsoleta, i contradictòria respecte a la previsions del POUM. 
Vist l’informe de la Cap d’Unitat Jurídica i Administrativa del Departament 
d’Urbanisme, de data 17 de gener de 2017. 
Vistos, pel que fa a procediment, els articles 59 a 66 del Reglament d’Obres, 
Activitats i Serveis dels ens locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny, de 
la Generalitat de Catalunya, i pel que fa a òrgan competent, els articles 63 del 
referit Reglament i article 52.2.d) del Decret Legislació 2/2003, de 28 d’abril, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
A l’Ajuntament Ple proposo l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar la derogació integra de l’Ordenança municipal d’ocupació del 
domini públic amb ascensors. 
SEGON.- Sotmetre aquest acord a informació pública, per termini de 30 dies 
mitjançant edicte inserit al tauler d’edictes municipal, al diari “El Periodico” i al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona 
TERCER.- Considerar  definitivament aprovada la derogació de l’ordenança 
municipal d’ocupació del domini públic amb ascensors, si no es presenta cap 
al·legació. 
 
INTERVENCIONS 
Explica la proposta el  regidor  Sr. Pepe González, Som de Castellar-PSC, tot dient 
que la  evolució de la població i una millor valoració de les necessitats 
d’accessibilitat i mobilitat del ciutadans, ens obliga a re-considerar algunes normes 
establertes que no responen de forma acurada a aquestes necessitats. 
Instal·lar ascensors en alguns edificis, que no havien previst aquest servei en el 
moment de la seva construcció, és un procés que anirà en augment en els propers 
anys. 
Aquesta instal·lació està sotmesa a llicencia i en la majoria dels casos es fa a 
l’interior del edificis. Però hi ha alguns casos en els que és impossible aquesta 
possibilitat.  



No més en aquest casos i sempre que la casuística del carrer ho permeti, 
s’autoritzarà l’ocupació d’una part de l’espai públic per instal·lar la caixa de 
l’ascensor. 
També es canvien les condicions  de l’ocupació que, a partir d’ara no serà per un 
temps determinat, si no a precari.      
El 21 de març de 2002 es va aprovar inicialment l’ordenança municipal d’ocupació 
del domini públic amb ascensors, que fou exposada al públic, i un cop aprovada 
definitivament, per no haver-se presentat cap reclamació,  
El Pla General d’Ordenació Urbanística municipal vigent, regula, en la seva 
disposició transitòria primera, l’ocupació del domini públic amb ascensors, motiu pel 
qual es considera que la regulació que en fa l’ordenança de 2002, ha quedat 
obsoleta, i contradictòria respecte a la previsions del POUM. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
 5.- Aprovació modificació de l'ordenança de circulació de vianants i 
vehicles  
ATÈS que el Ple de la Corporació el dia 31 de maig de 2005 va aprovar inicialment 
l’Ordenança municipal de circulació de vianants i de vehicles, publicada mitjançant 
edicte al Butlletí Oficial de la Província nº146 de 20 de juny de 2005. 
ATÈS que s’ha informe per la tècnica de mobilitat, el dia 18 de gener de 2017 que 
posa de manifest la necessitat de modificar l’ordenança vigent en els seus articles 
25, 30 i 31, així com suprimir la disposició transitòria. 
.- Art. 30 i 31 amb la finalitat d’incorporar la regulació dels aparcaments alternatius 
anuals i les places d’aparcament gratuït amb horari limitat. 
.- Art. 25 per tal de recollir de manera més adequada les fórmules permeses de 
parada del transport públic. 
.- Eliminar la disposició Transitòria que fa referència a la prohibició de l’aparcament 
de camions al nucli urbà a partir de l’entrada en funcionament de l’aparcament del 
Pla de la Bruguera. 
Vist allò contingut a l’article 60 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals 
Vist que l’òrgan competent per a aprovar la modificació interessada és el Ple de la 
Corporació, d’acord amb l’article 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 53.1.d del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
l’Ajuntament Ple ´ 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de l’ordenança municipal de 
circulació de vianants i de vehicles aprovada l’any 2005, en els seus articles 25, 30 
i 31, així com suprimir el contingut de la disposició transitòria. 
L’articulat modificat quedarà redactat de la forma següent: 
Article 25.- Parades de transport públic 
1. Les parades de transport públic per a recollir o deixar passatgers es faran en els 

llocs determinats per l'Ajuntament. No s'hi podrà romandre més temps del 
necessari per recollir o deixar els passatgers, llevat de les senyalitzades com a 
origen o final de línia. 

2. Els concessionaris de transport públic informaran als usuaris de les modificacions 
que afectin a les línies i a les parades. 

3. En les parades de transport públic destinades al servei del taxi, aquests vehicles 
hi podran estar únicament a l'espera de passatgers. 

4. En cap moment el nombre de vehicles no podrà ser superior a la capacitat de la 
parada. 

5. Estarà permès quan es destorbi a la circulació, només pel temps imprescindible 
per pujar i baixar els viatgers. 

6. Està prohibida la parada en els següents supòsits: 



6.1. Quan s’impedeixi o destorbi l’accés o sortida dels immobles de persones o 
animals. 

6.2. A les cruïlles, rotondes i interseccions, excepte en els casos en què està 
expressament senyalitzat. 

6.3. Als revolts, canvis de rasant de visibilitat reduïda i als túnels. 
6.4. Als passos senyalitzats per als vianants. 
6.5. Als estacionaments habilitats per a persones amb mobilitat reduïda. 
6.6. Als carrils o espais reservats per a ciclistes. 
6.7. Si es destorba el pas de vianants, encara que sigui per un temps mínim. 
6.8. A les voreres, totalment o parcial. 
6.9. Al costat d’andanes, refugis, passeigs centrals o laterals i zones 

senyalitzades amb franges al paviment, tant si l’ocupació és parcial com 
total. 

6.10. Als rebaixos de la vorera per a pas de persones amb discapacitat o 
mobilitat reduïda. 

Article 30.- Estacionament en períodes alterns 
1. En els carrers amb capacitat màxima per a una sola fila d’estacionament i de 

sentit únic de circulació, els vehicles s'estacionaran en un sol costat del carrer, 
el qual determinarà l’Ajuntament, podent ser sempre al mateix costat o per 
períodes quinzenals o anuals. 

2. El canvi de costat d'estacionament al final de cada període es farà com a màxim 
a les vuit del matí del primer dia del període següent, sempre que, en fer-ho, no 
es destorbi la circulació. Quan el dia del canvi sigui festiu el trasllat s'ajornarà 
fins al primer dia laborable següent. 

3. No es podrà estacionar en cap dels dos costats fins que no es pugui fer al costat 
correcte sense entorpir el trànsit. 

4. La senyalització establerta en cada cas preval sobre les normes generals 
d'aquest article.  

Article 31.- Estacionament amb horari limitat 
1. Hi ha dues tipologies d’estacionament amb horari limitat, gratuïtes (zona 

vermella) i de pagament (zona blava). 
2. L'estacionament amb horari limitat de pagament (zona blava) requerirà 

l'obtenció d'un comprovant horari que el conductor col·locarà a la part interna 
del parabrisa, visible des de l'exterior. 

3. El conductor d'un vehicle que hagi estat denunciat per sobrepassar el límit horari 
indicat en el comprovant pot obtenir l’anul·lació dels efectes de la denúncia 
mitjançant un comprovant especial que presentarà conjuntament amb ella, si no 
excedeix el doble del temps indicat al comprovant. 

4.  A les zones d’estacionament amb horari limitat gratuït sotmeses a control horari 
(zona vermella), l’estacionament s’efectuarà mitjançant el sistema que acordi 
l’ajuntament, i que permeti conèixer l’hora en què el vehicle ha estat estacionat. 
El temps màxim d’estacionament autoritzat serà de 30 minuts. 

5. Els horaris de funcionament de les zones d’estacionament limitat gratuït seran 
els dies laborables de dilluns a divendres, de 9 a 13 h i de 17 a 20 h, i els 
dissabtes, de 9 a 14 hores. 

6. Excepcionalment, les zones d’aparcament amb horari limitat gratuït habilitades 
davant de les farmàcies, tindran una senyalització horitzontal diferent, un temps 
d’estacionament màxim de 15 minuts, i el seu horari de funcionament estarà 
subjecte a l’horari d’obertura de cada establiment. 

SEGON.- Sotmetre l’esmentat acord a informació pública per un termini mínim de 
trenta dies, a fi que s’hi puguin presentar al·legacions i reclamacions, mitjançant la  
inserció dels anuncis corresponents al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, a un dels mitjans de comunicació 
escrita diària i al tauler d’anuncis de la Corporació. El termini d’informació pública 
començarà a comptar des del dia de la publicació de l’anunci al BOPB. 
TERCER.- Disposar que, si no s’hi formula cap al·legació ni reclamació durant el 
termini d’informació pública, les modificacions de l’Ordenança municipal de 



circulació de vianants i de vehicles i el text de l’ordenança que se’n deriva quedaran 
aprovats definitivament sense necessitat de cap tràmit ulterior, i es procedirà 
directament a la publicació. 
 
INTERVENCIONS 
Explica la proposta el regidor Sr. Pepe González, Som de Castellar-PSC, que 
manifesta que la motivació de la modificació de l’ordenança va ser, inicialment, la 
introducció d’una nova fórmula d’estacionament regulat, sense pagament, i, de pas, 
regular l’estacionament de les farmàcies que funcionen amb èxit des de fa alguns 
anys. 
A partir d’aquí els serveis tècnics municipals han aprofitat per fer petites 
correccions  tècniques de l’ordenança, més de caràcter formal que de contingut. 
La zona vermella és una proposta de caràcter experimental, que es posarà en 
marxa en algunes zones del municipi, amb una certa implantació comercial, però 
separades de la zona blava actual.  
Si després d’un període de prova considerem que la fórmula és eficaç podria fer-se 
extensiu a altre espais del municipi.  
Les senyores i senyors regidors hauran pogut comprovar que en la última versió del 
dictamen i, recollint les inquietuds manifestades en la comissió informativa, s’ha 
introduït una petita modificació que corregeix la hipotètica contradicció detectada. 
La proposta proposa: Aprovar inicialment la modificació de l’ordenança municipal de 
circulació de vianants i de vehicles aprovada l’any 2005, en els seus articles 25, 30 
i 31, així com suprimir el contingut de la disposició transitòria.   
Intervé, a continuació, el regidor Sr. Rafa Homet,  ERC, dient que ens agrada la 
iniciativa i estarem atents amb aquesta prova pilot de la que en farem un 
seguiment i considerem una bona pensada que s’hagi tirat endavant, si que tal i 
com vam manifestar en la comissió informativa i de la mateixa manera que abans 
hem manifestat que en preocupava el fet del funcionament de la regidoria 
d’hisenda amb aquests endarreriments que no acabem d’entendre, també volem fer 
palès la nostra incomoditat pel fet de que aquesta decisió que prendrà avui el ple ja 
s’anunciés com a prova feta el 23 de febrer en el butlletí de comunicació de 
l’Actual, entenem que la celeritat del departament de comunicació era millorable. El 
nostre vot serà favorable. 
Per Decidim Castellar, intervé, a continuació, la regidora Sra. Elisenda Alamany,  
que manifesta que en la modificació de l’ordenança de circulació de vianants i 
vehicles, el nostre grup va detectar que segons l’articulat 26.2  la parada d’autobús 
de la rotonda de la dona acollidora no s’ajustava al que deia l’ordenança atès que 
no hi podia haver cap parada en una rotonda. Davant d’aquest incident, l’esmena 
que es va proposar des de l’equip de govern anava en la línia d’ajustar la norma a 
la realitat, quan el que tocava era ajustar la realitat a la norma. Per això es va 
afegir a l’articulat que l’ordenança s’aplicava no en les instal·lacions actuals,sinó en 
les futures. Creiem que això va en contra de l’exemplaritat que com a administració 
pública hauria de tenir. Fa uns mesos vam aprovar, també, la creació d’una Taula 
d’Accessibilitat que bé podria començar a treballar amb l’anàlisi de parades 
d’autobús que incompleixen no només l’ordenança de circulació, sinó la 
d’accessibilitat. En aquest sentit, des de Decidim hem transmès aquesta 
preocupació i aquesta proposta, que de no ser inclosa farà que el nostre grup voti 
en contra d’aquest punt. 
En torn de replica intervé el regidor Sr. Pepe González , Som de Castellar-PSC, 
que manifesta que tal i com m’he explicitat en la primera intervenció, si que es 
veritat que per part del serveis tècnics municipals ens han suggerit modificar 
l’article 26 que feia referència la regidora, excepte en els casos que esta 
expressament senyalitzats, també ens comuniquen els serveis tècnics municipals 
que el reglament general de circulació ja preveu que la senyalització horitzontal i 
vertical, ja esta recollida, la norma esta pensada mes per les parades d’autocars 
discrecionals que no per les línies regulars els serveis púbics. 



L’altra part a que fa referència la regidora de Decidim, dir que el dia en que es va 
decidir iniciar el tema, el seu grup va decidir no participar-hi, aquesta comissió s’ha 
reunit dos vegades, i cap representant del seu grup hi ha assistit, per tant fer 
aquestes afirmacions de traslladar un tema que és tècnic a que es faci en una taula 
en la no hi han volgut participar, potser seria més fàcil opinar des del coneixement i 
des de la participació. 
Intervé la de nou la regidora Sra. Elisenda Alemany,  Decidim Castellar, per dir 
que en primer lloc caldria explicar perquè van deixar d’anar a la taula de mobilitat i 
segurament respon a fets com els que ens troben avui, que s’engega una zona 
vermella sense que pràcticament ningú no ho sàpiga sinó és per un titular, si el que 
pretén dir és que nosaltres   fem critiques sense responsabilitzar-nos de les 
matèries que creiem que son urgents a Castellar, doncs potser haurem de recordar 
que via impulsar la taula d’accessibilitat, que hi siguem nosaltres o no hi siguem 
forma part de les nostres responsabilitats, però en aquest òrgan hi ha mes gent 
representada que segurament te moltes coses a dir sobre aquests temes que 
nosaltres comentem, per tant, si vostè creu que totes les paredes d’autobús de 
Castellar son accessibles per a tothom i creu la feina esta feta i està ben feta, doncs 
nosaltres discrepem i per això votem en contra. 
El Sr. Pepe González,  Som de Castellar-PSC, torna a intervenir tot dient a la Sra. 
Alamany que el que va proposar el grup de Decidim que aquesta taula havia de ser 
un grup informal per escoltar les necessitats de les persones amb mobilitat reduïda, 
i nosaltres el que vam intentar que fos alguns cosa més i li vam donar mes 
competències, mes funcions, mes possibilitats d’actuar, la resta del grup han 
participat en aquets procés, fins i tot en reunions amb la gent afectada, el seu grup 
coneix molt poc que es el que passa en aquesta comissió perquè no hi han 
participat. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 
Vots a favor:     SETZE     (16) dels regidors Som de Castellar-PSC, ERC i CDC  
Vots en contra:  QUATRE   (  4) dels regidors de Decidim Castellar        
Abstencions :     CAP   
 
6.- Conveni d'encàrrec de gestió de prestació serveis mínims de salut 
pública     
entre el Departament de Salut de la Generalitat i l'Ajuntament 
ATÈS que l’ordenació de les activitats i dels serveis de salut pública de les persones 
constitueix un objectiu de primer ordre dins del quals les Administracions 
comparteixen competències en aquestes matèries 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar del Vallès  i el Departament de Salut de la 
Generalitat de Catalunya volen crear un nou marc de cooperació interadministrativa 
basat en la col·laboració, amb la voluntat de cercar la creació d’espais de gestió 
conjunta, mitjançant el respecte del marc competencial actual. 
Vist que a efectes d’instrumentar aquesta cooperació s’ha elaborat un conveni de 
col·laboració entre ambdues institucions. 
Vist que per part del tècnic de Salut de l’Ajuntament s’ha informat favorablement 
en data 11 de gener de 2017 la signatura de l’esmentat conveni i on s’estableix que 
la seva signatura no comporta cap despesa per l’Ajuntament. 
Vist l’informe de Secretaria. 
Vist l’article 11 de la Llei 40/2015 en relació amb l’article 10 de la Llei 26/2010  
ATÈS que aquesta proposta d’acord ha estat informada en la comissió informativa 
corresponent. 
Per tot el que s’ha exposat i d’acord amb l’article 22  de la Llei 7/85, de 2 d’abril. 
L’Ajuntament Ple. 
ACORDA: 
PRIMER.- L’aprovació del  conveni de col·laboració d’encàrrec de gestió de 
prestació de serveis de salut pública entre el departament de Salut de la Generalitat 
i l’Ajuntament de Castellar del Vallès, inclosa al totalitat dels  pactes integrants en 



el mateix. El conveni que s’aprova així com els seus annexos s’incorpora a tots els 
efectes en el corresponent expedient. 
SEGON.- Encarregar al Departament de Salut de la Generalitat, mitjançant 
l’Agència de Salut Pública de Catalunya les activitats expressament esmentades en 
l’annex del conveni, sense que aquests serveis comportin cap contraprestació 
econòmica al ens locals. 
TERCER.- Nomenar  com a representant de l’Ajuntament en la Comissió de 
seguiment el conveni a la regidora de Salut o en qui aquesta delegui. 
QUART.- Autoritzar a l’Alcalde de l’Ajuntament tan àmpliament com sigui 
necessari per a la signatura del present conveni i per la resta dels tràmits que 
correspongui per l’efectivitat 4del mateix. 
CINQUÈ.- Notificar  aquest acord al Departament de Salut de la Generalitat i a 
l’Agència de Salut Pública de Catalunya, per al seu coneixement i efectes. 
SISÈ.- Publicat aquest  acord en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
 
INTERVENCIONS 
Explica la proposta la regidora Sra. Gloria Massagué,  i diu que des de l’any 2009 
Catalunya disposa de la Llei de Salut pública, a partir de l’any 2010 i tal com diu la 
mateixa llei el Departament de Salut Pública mitjançant l’Agència de salut pública 
va realitzar conveni per col·laborar amb els diferents Ajuntaments ja que tenim 
competències que son compartides, En un principi i durant tres anys, aquests 
convenis es van fer de manera anual i a partir de l’any 2013  ja es van acordar per 
una durada e quatre anys, és a dir fins el 2017, i ara doncs toca renovar-lo fins 
l’any 2020. 
El conveni avarca tant els temes de protecció de la salut com els riscos derivats de 
la contaminació del medi, les aigües de consum públics, les possibles plagues, els 
establiments alimentaris, com també temes de la promoció de la salut, prevenció 
de malalties i també el suport tècnic en assessorament o en qualsevol de les fases 
en cas de que hi hagi  expedients administratius o sancionadors . La signatura 
d’aquest conveni no comporta cap cost addicional per l’Ajuntament. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
7.- Moció dels grups municipals Som de Castellar-PSC i CDC (PDeCAT) de 
suport al pacte nacional per a una societat digital a Catalunya 
Actualment, el desenvolupament de les Tecnologies de la Informació i la 
Comunicació, amb els canvis organitzatius i dels processos productius que se’n 
deriven, i la capacitació de les persones que les utilitzen, han esdevingut 
factors estratègics per assegurar, l’eficiència i l’obertura a la societat de les 
Administracions Públiques, la competitivitat de les empreses, i en 
general, la millora de la qualitat de vida de les persones. 
L’avenç d’una societat digital, en la qual l’accés a la comunicació i al 
coneixement haurà de ser instantani i universal, és una oportunitat 
per construir una Administració més intel·ligent que doni resposta a la necessitat de 
conjugar conceptes com ara govern obert, transparència, gestió intel·ligent de la 
informació, interoperabilitat o seguretat, que impacten transversalment en l'accés, 
la prestació i la millora dels serveis públics. 
Evidentment, aquest ús extensiu i intensiu de les tecnologies de la informació es 
fonamenta en l’existència de les necessàries infraestructures de comunicacions 
electròniques que han de prestar servei al conjunt del territori, evitant qualsevol 
risc d’escletxa digital, possibilitant el desenvolupament d’una societat avançada, 
pròspera i cohesionada, i posant les tecnologies al servei de les Administracions 
Públiques, la ciutadania i les empreses. 
Com que tots aquests reptes han de ser impulsats de manera compartida i 
coordinada pel conjunt de les Administracions Públiques de Catalunya, el Govern de 
la Generalitat de Catalunya, les quatre diputacions, el Consorci Localret i les 
entitats municipalistes ACM i FMC van signar, amb data 24 d’octubre de 
2016, el Pacte Nacional per a una Societat Digital. 



Amb aquest Pacte Nacional, el Govern, les Diputacions 
i les Entitats Municipalistes es comprometen a treballar de manera coordinada, 
amb totes les institucions públiques  i els actors socials que s’hi vulguin afegir, 
entorn de cinc àmbits bàsics d’actuació: 
- El desplegament i la gestió coordinada d’infraestructures tecnològiques i de 
comunicacions electròniques que assegurin la igualtat d’oportunitats per a tots els 
territoris, la ciutadania i les empreses de Catalunya. 
- L’impuls d’una nova administració digital, que més enllà de l’extensió de l’ús de 
tecnologies digitals aprofiti i potenciï el seu poder transformador amb l’objectiu de 
fer una administració més oberta, àgil, senzilla i eficaç.  
- El desplegament de l’estratègia de territori intel·ligent del Govern català 
(smartCAT), tot integrant i coordinant les iniciatives locals i supralocals i donant 
suport a les empreses per fer de Catalunya un Smart Region de referència 
internacional.  
- L’adopció de mesures i d’eines tecnològiques conjuntes en l’àmbit de la 
ciberseguretat i de la protecció dels drets de les persones i les empreses en la nova 
societat digital.  
- El desenvolupament de la Indústria 4.0, difonent entre el teixit empresarial la 
importància de la disrupció que pot provocar en el mercat, capacitant capital humà 
per donar resposta a la demanda de nous perfils i promovent les infraestructures 
necessàries.  
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Castellar del Vallès l’adopció dels 
següents: 
ACORDS 
PRIMER.- Donar suport al Pacte Nacional per a una Societat Digital, signat amb 
data 24 d’octubre de 2016 entre la Generalitat de Catalunya, la Diputació de 
Barcelona, la Diputació de Tarragona, la Diputació de Lleida, la Diputació de Girona, 
l’Associació Catalana de Municipis, la Federació de Municipis de Catalunya i el 
Consorci Localret, i impulsar les accions necessàries per a col·laborar en la 
implementació dels objectius d'aquest Pacte. 
SEGON.- Comunicar aquest Acord a l’Associació Catalana de Municipis, la 
Federació de Municipis de Catalunya, el Consorci Localret i al Departament de la 
Presidència de la Generalitat de Catalunya. 
 
INTERVENCIONS 
El regidor senyor Dani Garcia ( Som de castellar-PSC), explica la proposta i diu 
que avui portem a la consideració del ple la moció de suport al Pacte Nacional per a 
una Societat Digital. 
Aquest pacte que es va signar el passat 24 d’octubre de 2016 entre la Generalitat 
de Catalunya, les quatre Diputacions Provincials, el Consorci Localret i les dues 
entitats municipalistes (ACM  i FMC), es concep com un instrument que permeti a 
les administracions i a la indústria catalana el treball coordinat en 5 grans àmbits: 

1. El desplegament i la gestió coordinada d’infraestructures tecnològiques.   
2. L’impuls d’una administració digital transformadora cap a una administració 

més oberta, àgil, senzilla i eficaç. 
3. El desplegament de l’estratègia de territori intel·ligent (smartCAT). 
4. L’adopció de mesures i eines tecnològiques conjuntes en l’àmbit de 

ciberseguretat i protecció de les persones. 
5. El desenvolupament de la indústria 4.0 en el teixit empresarial. 

En definitiva es tracta de donar un pas més en la feina coordinada amb totes les 
institucions públiques i els actors socials que ens permeti esdevenir administracions 
digitals. 
A continuació fa lectura dels acords. 
Per ERC la regidors Sra. Nuria Raspall (ERC), exposa que el ràpid 
desenvolupament de les tecnologies de la informació i de les comunicacions, així 
com la innovació dels sistemes digitals, representen una revolució que ha canviat 
de manera dràstica la forma de pensar, d’actuar, de comunicar o de treballar, de 



les persones. És la tecnologia la que ha fet possible l’intercanvi d’informació a gran 
distància, de manera immediata, o la que afavoreix el traspàs de grans quantitats 
de dades, i la que, a més a més, en possibilita el seu emmagatzematge, fent que 
totes aquestes dades i informació perdurin en el temps. Ens trobem, doncs, en 
l’anomenada “societat de la informació”, una societat que representa una veritable 
revolució social, econòmica i cultural, com ho fou a finals del segle XVIII la 
revolució industrial. 
Podríem dir, que ens trobem davant una Revolució Digital. Aquesta revolució ha 
reestructurat la manera en la que els països fan negocis, es governen i es 
comprometen políticament i a la vista del moment en el que ens trobem, cal que els 
Governs visualitzin aquest fet i desenvolupin estratègies de digitalització per donar 
resposta als nous reptes que comença a plantejar una societat més connectada que 
mai i és que les administracions públiques, es troben immerses en un procés de 
transformació multidimensional, derivat se’ns dubte del canvi profund que està 
experimentant la societat, amb una ciutadania més exigent que demanda una 
administració més oberta, i on la innovació és la clau de la seva transformació 
envers al futur. Per això el Govern de Catalunya i les administracions locals 
catalanes en el seu conjunt, han de ser mes eficients en la prestació dels serveis 
públics i en millorar la seva governança. 
El Pacte Nacional per a una Societat Digital, al que avui donarem suport, pretén, 
amb la seva aplicació, que les infraestructures estratègiques siguin les 
comunicacions electròniques, que l’administració sigui més oberta i innovadora, i 
capaç de fer que la protecció enfront els ciberatacs, sigui un pilar bàsic. 
Ens agradaria però, poder reproduir a escala municipal aquest pacte, reflexionant i 
promovent conjuntament amb la ciutadania quina aplicació i possibilitats té la 
societat digital en un municipi com el nostre. 
Per Decidim Castellar, el regidor Sr. Jordi Uyà, i diu que vagi per davant que el 
nostre grup municipal votarà a favor d’aquesta moció doncs no serem nosaltres que 
ens posarem d’esquena a la realitat dels temps actuals. No obstant voldríem 
aprofitar per fer unes consideracions. Primer de tot no hauríem de confondre que 
tecnologia suposi necessàriament comunicació. La comunicació requereix de molts 
més matisos de significat, d’emissor i receptor, de capacitat de parlar i de saber 
escoltar. Per tant, no confiem en que tenint una alta tecnologia que permet la 
comunicació aquesta hi sigui present. Un altre possible equívoc que està plasmat en 
aquest Pacte Nacional per a la Societat Digital és que digitalització sigui sinònim de 
democratització. La democratització és un concepte i una praxis molt més 
complexa, molt més humana, requereix de molta més maduresa social i el fet de 
establir les xarxes digitals no ho substitueix ni ho activa. Tot plegat és com posar 
una ample i llarga xarxa de vies però no ens assegura ni la qualitat ni la intenció ni 
el destí dels trens que hi passen. Precisament el fet de que la societat digital arribi 
a totes les cases i a totes les butxaques encara ens obliga més a cuidar els 
continguts i ens ha de fer replantejar si tota aquesta infraestructura serveix per 
apropar-nos més a la felicitat humana o ens idiotitza més cap a un estat d’ 
incessant informació banal i innecessària. No ens oblidem que allò que està fallant 
de veritat a la societat és la manca de cohesió social, la justícia i la equitat real per 
a tothom. Això és contingut, això és substantiu i s’ha d’abordar de manera humana 
i profunda. Estaríem molt equivocats si pensem que el fet d’estar molt més 
interconnectats, facilitant l’accés a la informació publica i agilitzant tràmits ens ha 
de garantir més benestar. La societat digital és necessària però és virtual. L’aliment 
i la casa que tothom ha de tenir en justícia, la felicitat que tothom té dret a gaudir 
un cop cobertes les seves necessitats, no son virtuals, son reals, de carn i ossos. 
Vigilem doncs en confondre la digitalització com una eina que, per ella mateixa, ens 
hagi d’ajudar a resoldre els problemes. Podria ser que fes un efecte contrari i que, 
estan cada cop més digitalitzats i més virtualitzats acabéssim oblidant com es 
resolen els veritables problemes socials que patim. 
Una darrera cosa i de manera més pràctica, l’adhesió a aquest Pacte Digital 
suposarà que Castellar formarem part de l’estratègia smatCAT de territori 



intel·ligent? Suposarà una millor qualitat de connexió digital , universal i gratuïta? 
Seria desitjable, ja que si defensem la societat digital i cantem les seves 
excel·lències, en coherència hauríem de gaudir del millor servei. 
Reiterem doncs, tal com he dit el principi, que el nostre vot serà favorable. 
En torn de replica el regidor Sr. Dani Pérez, (Som de Castellar-PSC), i diu que 
evidentment que no ens portarà la digitalització a una felicitat humana, però si que 
intentarem que aquest pas  que donem endavant sumant-nos a aquest pacte, ens 
doti de les millors infraestructures i dels millors serveis perquè Castellar sigui una 
de les millors ciutats i dels millors  municipis en el tema de la societat digital. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
 8.- Moció conjunta dels grups municipals a petició de la  Plataforma 
d'Afectats per  
la hipoteca de Castellar per a facilitar suport i informació respecte a les 
clàusules sol 
Aquest moció es presenta conjuntament tots els grups municipals a petició de la 
Plataforma afectats per la hipoteca a Castellar per a facilitar suport i informació 
respecte a les clàusules sol, en junta de portaveus s’ha decidit que els grups 
municipals no intervindran en el debat d’aquesta moció i es cedeix la paraula a la 
representant de la Plataforma d’Afectats senyora Noelia Rosales perquè ens faci la 
seva intervenció. 
“Després de la darrer sentència del Tribunal de Justícia de la Unió Europa (TJUE) 
que obliga les entitats financeres espanyoles a retornar els diners cobrats per les 
clàusules sol, un dels abusos, ara declarats il·legals, més estesos i contra els que 
cal destacar la lluita que de la PAH ha lliurat aquests darrers anys, assenyalant-les i 
empresent mesures de pressió, els grups municipals de Som de Castellar-PSC, ERC, 
Decidim i PDCat) creuen que és indispensable  obrir un canal d’informació oficial,  
de suport i seguiment dels casos en els que els vilatans creguin que tenen algun 
tipus de clàusula abusiva d’aquest tipus a la seva hipoteca. 
Per això, atès que el passat mes de desembre el Tribunal de justícia de la Unió 
Europa (TJUE), va obligar les entitats financeres espanyoles a retornar els diners 
cobrats per les clàusules sol. 
ATÈS que els efectes retroactius de la sentència són totals i no des del 2013, com 
en un principi el Tribunal Suprem espanyol havia dictaminat, aspecte que fa que el 
nombre de persones afectades sigui més gran. 
ATÈS que aquesta informació no ha arribat a tota la població, i hi ha gent que pot 
estar afectada sense saber-ho. 
ATÈS que aquests són procediments llargs i burocràticament complexos. 
ATÈS que els bancs acostumen a mirar d’aprofitar la desinformació per mantenir els 
abusos, o per cercar solucions poc satisfactòries per a les usuàries dels seus  
serveis. 
La PAH Castellar, i a través seu els partits (Som de Castellar-PSC, ERC, Decidim i 
PDCat), a l’Ajuntament Ple proposen l’adopció dels següent  
ACORDS: 
PRIMER.- Obrir un servei municipal des de l’OMIC que faciliti una atenció 
telefònica, per correu electrònic i presencial sobre qualsevol dubte relacionat amb 
aquesta qüestió. 
SEGON.- Que des de l’OMIC, es faciliti el model de reclamació per aquest concepte 
perquè la persona afectada pugui traslladar-la a la seva entitat. 
TERCER.- En cas que s’accepti un procediment de resolució a les reclamacions 
per via extrajudicial –de mediació o arbitratge-, s’oferirà el servei  d’assessorament 
al respecte, així com ajut per emplenar les corresponent sol·licituds. 
QUART.- Que des del servei s’aconselli no signar cap oferta que pugui fer el banc 
sense haver-la contrastat abans 
CINQUÈ.- Recomanar des del servei que les persones afectades esperin un temps 
prudencial abans d’iniciar un procés judicial, en previsió de què el govern espanyol 



endegui algun procediment extrajudicial com va fer en el cas de les anomenades 
“preferents”. 
SISÈ.- Fer una campanya  d’informació sobre les clàusules abusives i sobre la 
possibilitat de rebre informació i suport, tant per part de la PAH Castellar  com per 
part de l’Ajuntament de la Vila. 
SETÈ.- De la mateixa manera advertir des del servei, i des de la campanya de 
publicitat, de la possible existència d’altres clàusules abusives en les escriptures, i 
instar a les persones afectades a revisar-ho amb els organismes competents de 
l’Ajuntament, així com informar de la possible ajuda i acompanyament que poden 
disposar per aquests temes de la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca de 
Castellar.” 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
9.- Moció del grup municipal d'ERC sobre resiliència urbana 
Concepte de resiliència 
La paraula resiliència s’ha aplicat a gran quantitat de disciplines. Entre elles: 
psicologia, enginyeria, sociologia, arquitectura, ecologia, dret i periodontologia.  
Potser el concepte més il·lustrador el dona la enginyeria que, a més a més, és un 
dels primers camps on és va aplicar el concepte resiliència i on s’hi troba la 
descripció més comprensible. Es defineix la resiliència com la capacitat que té un 
material per recuperar-se després d’haver sofert una deformació conseqüència de 
factors externs. Quan la deformació ultrapassa uns determinats valors aquesta es 
transforma en deformació permanent i el material ja queda alterat d’una manera 
irreversible, i, per tant, sense capacitat per tornar al seu estadi original. 
Tanmateix,  si apliquem la resiliència a la psicologia, direm que és la capacitat de 
les persones de recuperar el seu estat originari després d’haver estat sotmeses a  
períodes de dolor emocional y situacions adverses. 
Resiliència aplicada a les ciutats. 
Abans d’aplicar el terme resiliència a les ciutats pot ser més entenedor si abans el 
referim a l’ecologia. En aquest cas, la resiliència és la capacitat dels ecosistemes de 
recuperar-se després d’haver patit agressions, intervencions o pertorbacions siguin 
de caràcter natural o produïts per l’efecte humà. 
Nogensmenys, les ciutats, pobles i viles estan sotmeses a tot tipus de desastres 
naturals, siguin en forma de ventades, riuades, nevades, sequeres, incendis o de 
qualsevol altre tipus. I, en aquest sentit, resiliència urbana és la capacitat d’una 
ciutat exposada inevitablement a les amenaces descrites anteriorment per adaptar-
se i recuperar-se dels seus efectes de manera oportuna, ràpida i eficient.  
Resiliència urbana és més una necessitat  que una opció 
És obvi que qualsevol situació devastadora provocada per un desastre natural 
comporta la necessitat de restablir, el més aviat i el millor possible,  les condicions 
d’abans del impacte rebut. Però la resposta que es pugui donar, després dels 
efectes, té molt a veure amb l’anàlisi de situacions patides en el passat, amb 
l’experiència de ciutats amb semblants situacions, amb la visió de conflictes futurs, 
amb la capacitat i possibilitat d’actuació, i , sobretot, en el fet d’haver-se dotat de 
la capacitat de planificar els seus serveis i recursos. Tot això configura una resposta 
que va des de improvisada, descoordinada i ineficaç a previsible, ràpida i eficient. 
En conclusió la resiliència urbana suposa un risc més reduït a les conseqüències 
d’un desastre natural i les seves afectacions en les persones.  
Resiliència urbana com a concepte social i de futur 
La resiliència urbana no és només una tècnica de gestió d’emergències. És una 
predisposició a enfocar el desenvolupament d’una manera integral, responsable i 
eficient. I, en aquest sentit, té un fort component d’avenç social. La resiliència 
urbana va més enllà d’altres valors que la societat ha volgut promocionar com la 
sostenibilitat o l’ecologia. En els propers anys veurem com el concepte resiliència 
urbana substitueix progressivament aquests dos darrers conceptes. 
L’objectiu de la resiliència urbana és augmentar la comprensió en el 
desenvolupament futur i fomentar el compromís dels governs locals en front dels 



desastres naturals, o que estiguin produïts per l’efecte humà, siguin una prioritat de 
les seves polítiques. 
Concreció en l’aplicació de resiliència urbana 
A continuació s’enumeren els objectius principals de la resiliència urbana: 

- Prevenir les amenaces 
- Aguantar els impactes 
- Respondre a les situacions de crisi 
- Recuperar les funcionalitats del sistema urbà 
- Aprendre de l’experiència. 

I el funcionament per obtenir els propòsits anteriors: 
� Protecció i millorament de les infraestructures, molt especialment de les 

instal·lacions vitals:Educació i salut. 
� Creació d’un departament o regidoria amb competències institucionals, 

administratives i amb finançament i recursos. 
� Avaluació dels riscos potencials i actuacions futures en relació a elles que 

comportin preparació, alerta avançada i respostes eficaces. 
� Reglamentació de la construcció i planificació territorial. 
� Protecció del medi ambient i enfortiment dels ecosistemes. 
� Propòsit de formació i informació i consciència pública. 

Queda entès que resiliència urbana no és posar tots els treballs i capacitats per 
possibilitar actuacions eficaces quan es produeixen impactes per tal de minimitzar-
ne els efectes sinó que és puguin prevenir i evitar desastres de manera predictiva i 
proactiva.  
Es necessari a Castellar incorporar la resiliència urbana? 
Els organismes internacionals han identificat que la resiliència urbana depèn del 
correcte funcionament de les seves infraestructures, de les relacions entre elles 
(interdependències), de la relació entre aquestes estructures i l’entorn territorial, i 
finalment de les capacitats i eines per gestionar aquestes relacions. 
Pel que fa a les estructures amb l’entorn territorial Castellar té una major fragilitat 
que altres municipis ja que disposa de moltes urbanitzacions, nuclis habitacionals i 
masies repartides que concentra una major exposició als riscos de la població. Això 
incrementa la  vulnerabilitat a què estan exposats els ciutadans i les 
infraestructures ja que els perills no són únicament d’origen climàtic o natural, sinó 
també social i tecnològic. 
La resiliència urbana desplega accions i estratègies que permeten minimitzar l’alt 
risc de vulnerabilitat que l’excés d’urbanitzacions comporta per Castellar. 

Moció resiliència urbana 
ATÈS que el canvi climàtic és un desafiament que pot incrementar els desastres 
naturals amb afectacions per l’entorn i les persones. 
ATÈS que és necessari actuar de manera proactiva per minimitzar les 
conseqüències d’impactes mediambientals greus o lleus. 
ATÈS que el concepte resiliència urbana engloba àmpliament altres conceptes 
fortament arrelats a la ciutadania com sostenibilitat i ecologia. 
ATÈS que cal concentrar en una única gestió les experiències pròpies o alienes, les 
propostes d’actuació i l’observació de les actuacions preventives i de 
desenvolupament urbà. 
ATES que aquesta resiliència ha d’estar vinculada necessàriament als conceptes 
dinàmics de desenvolupament i de creixement urbà.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Crear un grup de treball tècnico-polític dins l’administració municipal 
per valorar la necessitat d’incorporar el concepte de resiliència urbana en la gestió 
municipal. 
SEGON.- Establir un període de 3 mesos per formalitzar aquest grup de treball. 
 
INTERVENCIONS 
El regidor Sr. Josep M Calaf (ERC),  fa lectura de moció. 



Per Som de Castellar-PSC, el regidor Sr. Aleix Canalis  i diu que per iniciar la 
meva intervenció els llegeixi un article del Sr. Marc Parés al diario.es del gener del 
2015, que al nostre entendre és molt il·lustratiu:  
“Crítica a la resiliència urbana: per una ciutat realment transformadora  
Cada vegada més sentim parlar de la resiliència com un concepte aplicable als 
estudis urbans. El terme fa referència a la capacitat d'un territori (una ciutat, un 
barri, una comunitat) per fer front a una amenaça externa. Les catàstrofes naturals 
(huracans, inundacions, terratrèmols), o l'esgotament de recursos naturals (el 
petroli, l'aigua), són potser els casos més significatius. Més recentment, però, el 
terme s'ha relacionat també amb les conseqüències de la crisi economicofinancera. 
Els analistes ens diuen que les ciutats i els barris resilients són aquells que millor 
han "resistit" els impactes de la crisi, o els que han sabut "adaptar-se" al nou 
escenari; mentre que els estrategs ens adverteixen que, d'ara endavant, hem de 
construir entorns urbans resilients i intel·ligents (smart cities), que siguin capaços 
de "anticipar-se" a les futures pertorbacions.  
Des dels seus orígens a l'Ecologia, on s'associa la resiliència d'un ecosistema amb la 
capacitat de tornar al seu equilibri inicial, el terme ha evolucionat i ha incorporat la 
idea de l'adaptació. És a dir, ser resilient no només significa resistir davant un 
canvi, sinó també adaptar-se al nou escenari, aconseguint un nou equilibri que 
mantingui les funcionalitats del sistema.  
Aplicar aquesta noció de la resiliència a les ciutats, tal com fan els discursos 
dominants d'institucions com el Banc Mundial o la Comissió Europea però també 
moltes de les ciutats que han incorporat el concepte en la seva planificació 
estratègica (Londres, Leeds o Hong Kong, entre d'altres), implica dues grans 
assumpcions. S'assumeix, primer, que existia un equilibri econòmic i social 
desitjable abans de la crisi i, segon, que és possible o bé tornar a aquesta situació 
(persistir) o bé arribar a un nou equilibri (diversificació dels sectors productius, 
noves formes de relació entre Estats, mercat i societat civil, etc.), sense posar en 
dubte les bases, els valors i les funcions del sistema (adaptació). Entesa així, la 
resiliència ens pot abocar cegament a tornar a aquell model de ciutat en el qual 
resideixen, precisament, les causes de la bombolla immobiliària i de la posterior 
crisi economicofinancera.  
Només des d'una repolitització del concepte, qüestionant-ne la finalitat en cada cas 
i obrint el debat sobre quin model de resiliència volem, podrem anar més enllà 
d'aquesta visió restrictiva. Des d'aquesta perspectiva, no cal preguntar només quins 
són els factors de resiliència urbana d'un o altre territori, sinó que hem 
d'interrogar-nos també sobre els objectius, els valors, els guanyadors i els 
perdedors que hi ha darrere de cada model de resiliència. Només així podrem donar 
cabuda a una resiliència realment transformadora, que vagi més enllà de la 
persistència i l'adaptació i aposti per una transformació profunda del sistema, del 
model de ciutat i de les funcionalitats associades a l'etapa pre-crisi.  
Certament, estudis com "Barris i Crisi" impulsat per l'IGOP demostren que la crisi 
no ha afectat per igual a tots els territoris i que, efectivament hi ha uns barris que 
són més resilients que altres . Factors com les pròpies característiques socio-
urbanes d'un barri, les inversions públiques rebudes, l'històric de mobilització 
veïnal, la capacitat de col·laboració entre els actors governamentals i no-
governamentals, o la construcció d'un sentiment d'orgull de barri són, en efecte , 
factors de resiliència urbana que expliquen que mentre uns territoris han vist 
multiplicar la seva vulnerabilitat (més atur, més desnonaments, més exclusió 
social, més problemes de convivència, etc.), altres han tingut una major capacitat 
per contenir els efectes de la crisi.  
Segur que podem aprendre molt dels factors que expliquen la resiliència de barris 
com Bellvitge (L'Hospitalet de Llobregat), Pardinyes (Lleida) o Santa Eugènia 
(Girona). Ara bé, són factors que ens condueixen a un canvi de model? Qüestionen 
les funcionalitats del sistema? Són replicables en l'actual context post-crisi? No serà 
que les dinàmiques transformadores no es donen en aquests barris "resistents" sinó 
que es produeixen a partir de l'autoorganització ciutadana en barris com Ciutat 



Meridiana? Potser és en els barris més vulnerables on, precisament per la magnitud 
dels impactes de la crisi i per la incapacitat de les institucions públiques per fer-hi 
front, trobem pràctiques alternatives, socialment innovadores, basades en la 
solidaritat i la cooperació, que poden alimentar un nou model de resiliència 
realment transformador. Com afirmen Peter Hall i Michèle Lamont en el seu últim 
llibre (Social Resilience in the Neoliberal Era) potser és l'actual context post-crisi el 
que pot fer emergir noves oportunitats, noves eines i noves alternatives per 
respondre, qüestionar i transformar el projecte neoliberal avui dominant.” 
Com poden veure, segurament el concepte resiliència urbana, en aquests moments, 
és més un concepte de reflexió teòrica i acadèmica que un element d’integració 
immediata a la gestió d’un Ajuntament com el de Castellar del Vallès. 
En aquest sentit, vagi per endavant, el nostre escepticisme inicial sobre l’aplicació 
d’aquest concepte a la gestió municipal, en aquest moment. 
Malgrat tot, el nostre grup votarà a favor de la creació d’aquest grup de treball 
perquè entenem que el grup municipal d’Esquerra ha recollit bona part dels nostres 
plantejaments. 
Que no sigui dit que no n’hem volgut parlar. 
Per Decidim castellar, na regidora Sra. Elisenda Alamany,   exposa que la 
resiliència urbana és la capacitat d'una ciutat per restablir el seu funcionament 
davant de qualsevol situació de crisi o fins i tot per evitar la situació de crisi. Alguns 
exemples d'això són la xarxa de dipòsits d'aigües fluvials per evitar les inundacions 
en l'espai públic i abocaments incontrolats al litoral, la dessaladora per als períodes 
de sequera o els plans d'actuació de protecció civil. 
Tot i que Castellar del Vallès no s'enfronta a grans riscos naturals, com passa en 
altres punts del món, sí que està exposada a riscos més propis de les ciutats com la 
concentració de persones o els incidents en l'àmbit tecnològic. L’exemple més 
recent van ser les ventades del 9 de desembre de 2014 que van colpejar 
duríssimament el Vallès Occidental i Oriental. Però també podria ser la necessitat 
de donar asil a refugiats com a municipi acollidor que som. 
El concepte de resiliència va sorgir amb força a l’agenda política després que 
Barcelona patís una gran apagada elèctrica de l'any 2007 a partir de la qual, es va 
veure la necessitat d'abordar aquestes situacions de crisi d'una manera més 
transversal.  
Creiem que la resiliència urbana és un concepte interessant i agraïm els canvis que 
ERC ha acceptat a la seva moció en la qual es demana una comissió tecnicopolítica i 
no pas una regidoria específica per tractar de manera multidisciplinària la reducció 
de la vulnerabilitat davant riscos relacionats sobretot amb infraestructures i xarxes 
de serveis que van més enllà del medi ambient. 
Per CDC (PDeCAT) , pren la paraula la regidora Sra. Bea Garcia,  per dir que 
creiem que el concepte de resiliència es prou vàlid com per aplicar-ho a totes les 
àrees o accions municipals, per això proposem que s’adopti aquest  concepte com a 
eix transversal de treball i que convidi a treballar sota aquest focus els diferents 
serveis i recursos municipals, per això el nostre vot serà favorable. 
En torn de replica el regidor Sr. Josep M Calaf,  ERC, intervé per dir que si es 
pretén centralitzar-nos amb Castellar com es podria aplicar aquest concepte i quins 
podrien ser els seus beneficis, faríem esmena a les ventades del fa uns dos anys i 
els efectes d’aquestes ventades encara avui son visibles en el conjunt del territori, 
per tant doncs, pensem que aplicant aquest moment ens podríem qüestionar si es 
podria fer alguna cosa abans de les ventades a Castellar?, es podria agafar una 
comissió que ens avisi de els bosc esta prou net o no, etc.. amb això vull dir que 
probablement s’haguessin pogut fet moltes coses per minimitzar els efectes de les 
ventades; per tant aquesta seria una aplicació molt concreta i posteriorment amb 
aquesta neteja de boscos es podria treure combustible per utilitzar la biomassa que 
és una energia molt mes sostenible que la que estem utilitzant actualment, també 
estaríem donant feina i tancant el cercle de que aquesta neteja de boscos la  
podrien re-utilitzar com energia i com a font en instal·lacions municipals. Aquesta 



petita conclusió de l’efecte que podríem tenir aplicant la resiliència és un concepte 
que ens pot ajudar molt. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
10.- Moció del grup  municipal d'ERC de modificació ordenança reguladora 
de les  
bases per a la concessió de subvencions per a la creació d'empreses  
Un dels principals problemes que ens trobem actualment degut a la crisi econòmica, 
són els alts índex de desocupació. Castellar del Vallès no està exempt d'aquesta 
xacra, amb una xifra de 1240 ciutadans/es, amb noms i cognoms,  en situació 
d'atur. 
Fomentar l'adquisició de competències i millorar l'ocupabilitat de les persones que 
es troben en situació de recerca activa de feina, és un dels principals objectius. Una 
de les fórmules és afavorir el teixit empresarial del nostre Municipi establint una 
línia de subvencions destinades a finançar part del cost de la contractació laboral de 
treballadors/es de la nostra Vila, en situació d'atur i incrementar l'ocupació efectiva 
per compte propi. 
Entenem que la línia de subvencions que l'Ajuntament dota a les persones que 
iniciïn un nou projecte empresarial, en les que es financen les quotes de règim 
especial de treballadors autònoms (RETA) de la Seguretat Social i les despeses 
ordinàries durant el primer any de l'activitat econòmica, van amb aquesta línia de 
fomentar ocupació. 
Dins de les bases 'per a la concessió d'aquestes subvencions, concretament en 
l'apartat 2a, indica "Haver iniciat una nova activitat econòmica en l'any de la 
convocatòria (...). i en l'apartat 3b demana que hagin transcorregut almenys 6 
mesos d'inici de l'activitat per poder demanar la subvenció. Trobem a faltar dins 
aquestes bases la declaració per part de l'emprenedor/a, assegurant que no ha 
rebut ni sol·licitat cap altre ajut per a les mateixes despeses subvencionables. 
Demanem una reflexió en ambdós punts dins la propera reunió de la mesa 
d’Ocupació. 
Des d’ERC veiem imprescindible, donar un servei d'acompanyament i seguiment, 
per part dels serveis d’empreses de l'Ajuntament, almenys durant el primer any, 
per tal d'assessorar a l'emprenedor/a en decisions de millora del seu negoci, tenim 
en compte que un percentatge elevat d'empreses de nova creació, tenen un curt 
recorregut. 
ATÈS que considerem que és imprescindible donar un servei de seguiment, 
acompanyament i assessorament, per tal de pal·liar en certa mesura el fracàs de 
l'emprenedoria. 
La Ajuntament Ple. 
ACORD 
Establir un calendari de seguiment en cada un dels negocis subvencionats, per tal 
de donar assessorament i suport, per part del Servei d'empreses de l'Ajuntament 
de Castellar del Vallès, al emprenedor/a 
 
INTERVENCIONS 
Explica la moció el regidor Sr. Ferran Rebollo, ERC. 
Per Som de Castellar-PSC, la regidora Sra. Anna Marmol,  intervé i diu que vol 
demanar que demanar que retirin aquesta moció ja que l’acord no aporta cap 
novetat al servei. 
Si bé el procediment  de seguiment de les empreses és obert i es dissenya de 
forma individualitzada per a cadascuna d’elles, tenim unes pautes de seguiment per 
totes les empreses creades  basat: 

-  en un seguiment als 3 i als 6 mesos, on es prioritza la revisió del 
compliment dels objectius proposats per l’empresa, identificant 
desviacions significatives que requereixin d’intervencions ràpides que 
puguin evitar riscos per a la persona emprenedora i l’empresa.  



- En els seguiments anuals es fa una anàlisi detallada de la situació de 
l’empresa per valorar l’evolució, identificant necessitats de millora o 
reorientació de la gestió que permetin la consolidació i el creixement 
d’aquesta. 

És per aquest motiu que el nostre vot no serà favorable. 
Intervé la regidora Sra. Bet Tena,  Decidim Castellar,  dient que d’entrada 
volíem deixar clar que pensem que ara és una bona oportunitat per començar a 
parlar de cooperativisme i no tant d’emprenedoria individual. Com sabeu la 
nostra formació aposta per l’economia social i per tant entenem que caldria 
intentar canviar el paradigma mitjançant debats i fent pedagogia del tema. 
Dit això i sobre la forma d’aquesta moció entenem que si se n’ha parlat a la 
Mesa d’ocupació, el més recomanable seria que tot el que es volgués modificar 
de les bases debatudes en la Mesa primer es discutís allà. Entenem que això 
seria desitjable si l’equip de govern fes esforços per a que les  meses i consells 
fossin  espais d'un gran nivell de participació, que no és el cas. L’argument del 
PSC de que si portem aquest tema directament al Ple ens saltem la feina de les 
meses ens el creuríem si després ells actuessin com diuen i per exemple, en el 
cas de la zona vermella, no haguessin tirat pel dret i ho haguessin debatut a la 
taula de mobilitat. Així que aquest joc dels arguments a mida però després 
nosaltres actuem com ens va bé, no ens el acabem d’empassar. 
Als companys d’ERC dir-los que per nosaltres la moció ha quedat buida de 
contingut i no li veiem massa sentit ja que “Establir un calendari de seguiment en 
cada un dels negocis subvencionats, per tal de donar assessorament i suport, per 
part del Servei d'empreses de l'Ajuntament de Castellar del Vallès, al 
emprenedor/a” entenem que ja forma part del protocol de la subvenció en sí 
mateixa. Siusplau, no us apunteu a la moda a la que ens tenen acostumats el PSC 
de mocions de política de façana. També dir-los que ens trobareu amb la mà estesa 
sempre que vulgueu,  per incidir i fer de les meses i consells òrgans realment 
participatius i vinculants. Per tot això el nostre vot serà l’abstenció. 
Per CDC (PDeCAT) la regidora Sra. Lidia Urrutia,  diu que des del seu grup es 
creu que es un tema que caldria debatre’l  en la mesa d’ocupació, per aquest 
motiu el nostre vot serà l’abstenció. 
S’obra un torn de replica amb el regidor Sr. Ferran Rebollo,  ERC, i diu que en 
molts casos les persones que son emprenedores, actualment son emprenedors 
d’urgència, gent que tenen gent que tenen una certa edat i que no troben  lloc 
de treball o també gent joves com unes expectatives. Per un altre canto estem 
donant una subvenció de 3.000 euros a aquests emprenedors que poden ser 
cooperatives o autònoms, estem parlant d’uns diners que venen directament del 
pressuposts i que caldria fer-ne un seguiment per això seria interessant que 
constes en les pròpies bases reguladores perquè ara mateix no hi figuren.  
La regidora Sra. Anna Marmol,  Som de Castellar-PSC, diu pel que fa als 
terminis en la subvenció dir,  que si mirem el decret que s’ha aprovat aquest 
mes de gener per aprovar el que és la subvenció, és dona subvenció a tothom 
qui va iniciar a partir de l’1 de juliol de 2016 per tant els 6 mesos sí que els 
haurà fet ara el gener, però ens consta que poden presentar totes les despeses 
que han fet durant els sis mesos anteriors,i es podrà presentar fins el 30 de 
novembre d’aquest any perquè hi hagi el marge i els que comencin l’activitat a 
mitjans d’aquest any anirà a la subvenció de l’any vinent, per tant no quedarà 
ningú exclòs, perquè quedi fora de termini. 
La següent cosa és que sí que es fa el seguiment, perquè sinó no disposaríem de 
dades per fer-ne el seguiment. 
Torna a intervenir el regidor Sr. Ferran Rebollo,  ERC, i diu que continua 
pensant que sis mesos posteriors a la demanda de subvenció és un temps massa 
llarg quan és l’inici del negoci, aquesta subvenció seria molt mes efectiva  més 
aviat, que és quan l’emprenedor comença. 
Pel que fa a la presentació del tema a la mesa d’ocupació, de fet la moció inicial 
tal i com es va presentar a la comissió informativa, aquests dos punts ja 



formaven  part de l’acord, els vam retirar amb la voluntat de que deixant aquest 
punt que sí que entenem que no caldria que passés especialment per la mesa 
d’ocupació i es pogués tirar endavant aquest punt de la moció que presentem. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA: 
Vots a favor:     QUATRE ( 4) dels regidors d’ERC  
Vots en contra:  DEU       (10) dels regidors de Som de Castelllar-PSC           
Abstencions :     SIS       ( 6) dels regidors de Decidim Castellar i CDC (PDeCAT) 
 
11.- Moció del grup municipal PDeCAT de suport a les persones amb 
celiaquia 
La malaltia celíaca (EC) és una malaltia autoimmune, és a dir, produïda pel propi 
sistema immune del pacient, que consisteix en una intolerància permanent a les 
proteïnes del gluten. El sistema immune és l’encarregat de protegir-nos de les 
infeccions i per això, usa els anticossos. El gluten és una proteïna present en els 
cereals blat, ordi, sègol i civada i que no és tòxic de forma directa a nivell de 
l’intestí, sinó que la seva ingesta desencadena una resposta immune del subjecte 
que és el que finalment danya l’intestí. Actualment l’exclusió del gluten de la dieta 
és l’única mesura eficaç de tractament de la EC. 
La simptomatologia de la EC difereix considerablement en funció de l’edat de 
presentació. Els símptomes digestius i el retard del creixement són comuns en els 
nens que hagin estat diagnosticats dins dels primers anys de la seva vida. La 
simptomatologia digestiva inclou diarrea de llarga evolució, dolor abdominal, inflor 
abdominal, falta d’apetit, restrenyiment etc. 
El tractament únic per a la EC és l’exclusió del gluten a la dieta, sent de per 
vida. Ara bé, els preus de mercat dels productes sense gluten són més cars, i 
provoca un augment en la despesa de les llars amb persones celíaques. Un celíac 
pot incrementar la despesa de la cistella de la compra gairebé 33,05€ a la setmana, 
el que significa uns 132,20€ al mes i 1.586,40€ a l’any.  
L’Estat espanyol és l’únic país que no atorga ajudes directes com a administració en 
comparació amb la resta d’Estats europeus com ara Noruega, Finlàndia, França, 
Itàlia, Dinamarca i Regne Unit.  
Al nostre país una de les mesures que s’ha dut a terme ha estat que durant dos 
anys consecutius els preus per celíacs no han pujat de preu, en contraposició als 
altres. A Catalunya es calcula que hi ha 75.000 persones celíaques de les quals 
només l’1% han estat diagnosticades.  
Davant aquestes dades, és necessari avançar en la informació i conscienciació en 
relació a la malaltia celíaca, així com en la concessió d’ajudes i beneficis fiscals per 
facilitar la compra d’aliments sense gluten.  
La Comissió de Salut, en la sessió tinguda el 20 de novembre de 2014 va adoptar la 
Resolució 879/X del Parlament de Catalunya sobre l’adopció de mesures per a 
millorar la qualitat de vida dels celíacs. 
Per tot això, el Grup Municipal del PDECat proposa al Ple de la corporació l’adopció 
dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Reclamar al Govern de l’Estat que es rebaixi l’impost sobre el valor 
afegit dels productes alimentaris sense gluten, de manera que tributin al tipus 
superreduït del 4%. 
SEGON.-  Sol·licitar al Govern de l’Estat que aprovi ajudes econòmiques o 
beneficis fiscals per a les persones celíaques, com per exemple una desgravació 
concreta en la declaració de l’IRPF per a les famílies que tenen algun membre amb 
celiaquia, o que les despeses en productes sense gluten desgravin 
proporcionalment a la despesa total en la declaració de la renda. 
TERCER.- Reclamar al Govern de l’Estat que intensifiqui els controls d’inspecció en 
seguretat alimentària, principalment pel que fa a l’etiquetatge, en virtut de la 
normativa sobre la composició i l’etiquetatge de productes alimentaris apropiats per 
a persones amb intolerància al gluten, integrada en el Reglament (UE) 609/2013 
del Parlament Europeu i del Consell, relatiu als aliments destinats als lactants i els 



infants de poca edat, als aliments per a usos mèdics especials i als substitutius de 
la dieta completa per al control de pes. 
QUART.- Promoure que les empreses del sector alimentari se subscriguin al Pacte 
per a les persones celíaques i es fomenti la identificació i l’etiquetatge correcte dels 
productes alimentaris. 
CINQUÈ.- Dur a terme campanyes de sensibilització adreçades al sector de la 
restauració del municipi perquè incorporin a la carta menús sense gluten, i també 
campanyes adreçades al sector del comerç perquè hi hagi més botigues 
d’alimentació i supermercats que ofereixin productes específics per a celíacs. 
SISÈ.- Demanar que es destinin recursos per a la investigació pública, sobre la 
malaltia celíaca, i malalties associades, per poder realitzar un diagnòstic precoç de 
la malaltia, així com un seguiment adequat. 
SETÈ. Fer les gestions pertinents perquè els menjadors escolars disposin de 
menús per a celíacs, i conscienciar els professionals que gestionen aquests 
menjadors sobre la importància de la dieta sense gluten per a les persones amb 
celiaquia. 
VUITÈ.- Divulgar institucionalment l’existència de la celiaquia i la realitat que 
comporta per als afectats i per a llurs familiars, amb l’objectiu d’incrementar la 
conscienciació social, i donar suport i ajuda a les associacions de celíacs en la tasca 
de sensibilització i educació sanitària que duen a terme. 
NOVÈ.- Vetllar que per tota activitat promoguda per l’Ajuntament es disposi dels 
recursos necessaris per celíacs.  
DESÈ.- Traslladar aquesta moció al Parlament de Catalunya, al Govern de l’Estat 
espanyol, al sector de restauració del municipi i a les entitats locals.  
 
INTERVENCIONS 
Explica la proposta la regidora de CDC (PDeCAT) Sra. Lidia Urrutia.  
Per Som de Castellar-PSC intervé la regidora Sra. Glòria Massagué,  i diu que 
evidentment votarem a favor d’aquesta moció. El primer, el segon, el tercer i el sisè 
punt no ens afecten directament com a municipi, i la resta de punts sense cap 
dubte tot el que estigui a les nostres mans es farà, de fet aquesta propera setmana 
ja hi ha una comissió que és la comissió dels hàbits saludables i al saber que es 
presentava aquesta moció, doncs ja ho vam posar com un dels punts de l’ordre del 
dia per parlar-ne en aquesta comissió. 
Per ERC la regidora Sra. Nuria Raspall,  intervé per dir que la celiaquia es la 
intolerància al gluten. 
La incidència de la celiaquia a Europa es calcula que es d'1 per cada 100 persones, 
fet que la converteix en la condició genètica amb més prevalença en el món 
occidental. Ara bé, la dificultat del seu diagnòstic fa que entre el 75 i el 85% dels 
casos estiguin encara per diagnosticar, per això entre els metges és coneguda 
l’expressió "els celíacs no es troben, s’han de buscar". 
Ser celíac, doncs, què implica? A part de fer una dieta estricta de per vida, en la 
que el gluten no hi pot ser present, vol dir haver de comprar els productes 
alimentaris a un preu molt més elevat. Actualment, l’IVA per a aquests productes 
és del 21 % cosa que fa que aquests, siguin considerats productes de luxe quan 
està clar que no ho són. 
A la moció es parla de l’increment en el preu de la cistella de la compra. Posant 
casos concrets veiem que, per exemple, un paquet de cereals amb gluten costa 
1’35 € i sense gluten, un euro més. Un mateix paquet de pasta, amb gluten o no, 
implica pagar 0’95 € o bé 2’05 €. Les bases de pizza, costen o bé 1’29 € si tenen 
gluten o 3’15 € si és sense. Les bosses de magdalenes, varien del 1’19 € al 3’39 €, 
o el pa de motlle que va del 1’20 € el que té gluten al 3’99 €, el que no en té. 
Tot i aquestes diferències, el client celíac haurà de pagar aquests productes de 
luxe, si vol tenir una bona alimentació, inclús els productes que són considerats 
bàsics a la dieta (pa, galetes, pasta, entre d’altres) hauran de ser substituïts per 
productes especials sense gluten que, com hem vist, tenen un preu molt més 



elevat. Per tant, s’està penalitzant als celíacs fent-los pagar preus desmesurats per 
productes que podríem entendre, són la seves medecines. 
Per tot això, votarem favorablement aquesta moció. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
12.- Moció dels grups municipals d’ERC, Decidim Castellar i PDeCAT, de 
rebuig  al  
judici del 9N. 
ATÈS que un estat democràtic no pot negar el dret a decidir als seus ciutadans. 
ATÈS que cap estat, democràtic o no, pot prohibir la llibertat ja que aquesta no és 
un dret sinó el fonament de qualsevol dret. 
ATÈS que el govern de la Generalitat en la celebració de la consulta va complir un 
compromís adquirit en unes eleccions. 
ATÈS que possibilitar que la ciutadania es pronunciï democràticament a través de 
les urnes no pot ser mai motiu de persecució delictiva. 
ATÈS  que el judici que s’inicia el 6 de febrer on es jutgen al President Mas i a les 
Conselleres Ortega i Rigau, de fet, és un judici a tots els ciutadans que es van 
expressar democràticament en aquella consulta. 
Es proposa al ple de l’Ajuntament de Castellar del Vallès l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Reiterar el suport als tres investigats que van permetre que el poble de 
Catalunya pogués exercir el seu dret d’opinió i decisió sobre un fet fonamental. 
SEGON.- Instar a la ciutadania que expressi democràticament el seu dret a 
manifestació per defensar als imputats i al mateix poble de Catalunya. 
TERCER.- Donar suport als actes organitzats per entitats de la societat civil de 
suport als investigats en el judici que s’inicia el 6 de febrer. 
QUART.- Fer arribar el suport  d’aquest ajuntament a les persones investigades. 
CINQUÈ.- Expressar al Parlament de Catalunya que aquest ajuntament manté el 
seu compromís i lleialtat a les nostres institucions per damunt de la judicialització. 
 
INTERVENCIONS 
Explica la proposta el regidor Sr. Josep M Calaf,  ERC, i diu que és una moció que 
van preparar i que hem volgut fer extensiva a tots els grups i que hem aconseguit 
que tothom s’hi impliqui, no només amb el redactat sinó també amb la presentació. 
El 12 de febrer del 2013 la Generalitat va crear el Consell Assessor per a la 
Transició Nacional per tal d'assessorar-la en el procés de transició nacional de 
Catalunya. Aquest Consell està format per 14 persones de reconegut prestigi 
professional entre els quals hi ha 7 catedràtics, 1 doctor, 3 professors universitaris i 
1 director de càtedra. Aquest consell ha manifestat que “hi ha molt bons arguments 
jurídics per defensar que en l’ordenament jurídic vigent hi ha cinc procediments a 
través dels quals es podria convocar de manera legal una consulta per tal que els 
ciutadans i les ciutadanes de Catalunya poguessin expressar la seva voluntat 
política sobre el futur de Catalunya”.  
Malgrat aquestes possibilitats jurídiques el govern espanyol s’ha negat sempre a la 
celebració d’una consulta on els catalans es pronunciïn sobre el seu futur nacional. 
No obstant, el govern català es va proposar celebrar una consulta ja que n’havia 
assumit el compromís en les eleccions del 25 de novembre del 2012.  L’eina per 
fer-ho era la llei de consultes no referendàries del 2014, aprovada pel Parlament de 
Catalunya amb el suport de 106 diputats a favor i 28 en contra.  Finalment, la 
suspensió cautelar de la llei va orientar la consulta cap a un procés participatiu. 
Malgrat totes les limitacions i dificultats el procés participatiu va ser un èxit rotund 
ja que hi varen participar 2.344.828 persones de les quals un 80,91% votaren SI-
SI. 
Aquell 9 de novembre molts ciutadans de Catalunya varen protagonitzar l’acte de 
desobediència més multitudinari i transcendent d’ençà de la transició. Aquell dia 
Espanya va deixar de ser l’Estat a Catalunya, i Catalunya es va constituir i va 
actuar ella mateixa com un Estat. Aquest és el  fet radicalment transcendental. 



A continuació llegeix el text de la moció. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
13.- Assumptes sobrevinguts 
No n’hi ha  
 
14.- Precs i preguntes 
Prec que formula el grup municipal Decidim Castellar, la regidora Sra. Conxi 
Gracia,  diu: 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar ha iniciat recentment la instal·lació de 168 
plaques d’identificació dels carrers de la Vila. 
ATÈS que aquesta actuació té per objectiu segons l’equip de govern, la millora de la 
senyalització a 128 carrers que no tenien placa i ha canviat el model de placa 
anterior de marbre per un d’alumini, Preguntem: 
1.- Quants diners i recursos s’han invertit en el canvi de plaqués fins avui?. Quants 
diners hi ha previst que s’hi destinin en total? 
2.- Quin/s departament/s de l’Ajuntament de castellar del Vallès ha procedit a fer la 
diagnosi per la qual es justifica la implantació immediata de plaques i el canvi de 
disseny?, Quins han estat els motius que ho justifiquen?. 
3.- El Pla d’Accessibilitat de l’any 2003, recomana  que perquè el text sigui llegible 
per a tothom les lletres que s’hagin de llegir a més de 10 m de distància tinguin 
una mida mínima de 5’8 cm. Per quin motiu no s’ha aplicat aquesta recomanació?. 
4.- Quin estudi ha fet Via Pública per justificar la nova col·locació d’aquestes 
plaques?. 
5.- En quina partida del pressupost estava inclosa aquesta despesa. 
6.- Per què no s’ha considerat fer un procés participatiu sobre aquets tema. 
Respon el regidor Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, dient que: 
 
1-  A data d’avui s’han invertit 9.261 Euros (IVA Exclòs), corresponents 
aproximadament a dos terços del pressupost global de les necessitats detectades. 
En cap cas es substituiran les plaques antigues existents, simplement es posaran 
plaques noves allà on no n’hi havia. 
2- 

a) Els departaments directament involucrats han estat: Mobilitat, Urbanisme, 
Policia Local, Cultura, l’Arxiu municipal, Via publica i Comunicació, entre 
d’altres ... (alcaldia) 

b) Els motius són que gairebé 400 cantonades del nostre municipi no estaven 
correctament senyalitzades. 

3-  Si que s’ha aplicat, ja que el nivell de lectura corresponent al nom del carrer la 
mida estàndard de les lletres és de 6’ cm i val a dir que es la mateixa mida que les 
plaques actuals.  
4- L’estudi sobre les mancances en matèria de senyalització de carrers es va fer fa 
uns mesos,  gràcies a la tasca i al treball de camp, d’una persona contractada a 
través d’un Pla d’Ocupació i també d’un estudiant en pràctiques . 
5-  La partida és A3 61901 1530 
6- No s’ha fet un procés participatiu, ja que s’ha considerat un tema menor de 
manteniment ordinari de la via pública.   
 
Intervé per Decidim Castellar la regidora Sra. Bet Tena,  i  diu pel que fa la 
contestació del regidor Sr. Canalis, que tot el text no es llegible hi ha molt part 
que no es llegible. 
Continua fent el següent suggeriment: 
A partir de gener van observar que s’està fent una acció de talar arbres del bosc de 
Can Bages, a tocar a la carretera de Sabadell, ens va semblar necessari preguntar a 
que responia aquesta acció, atès que com sempre, no sens  la havia  aviat 
prèviament. El dia 16 de gener el regidor Sr. Canalis ens va contestar la consulta 



dient que  responia a un pla d’acció iniciat per prevenir incendis i a causa de les 
ventades ocorregudes l’any anterior. 
Volem dir d’entrada que sens podia haver informat d’aquesta actuació sense que 
haguéssim de preguntar cada vegada que observem alguna nova actuació en el 
nostre terme municipal. 
Amb tot, el que mes ens ha sorprès d’això ha sigut la resposta posterior del regidor 
a la nostra consulta, ens ha dit que aquesta serà la darrera pregunta que l’equip de 
govern contestarà de manera informal via correu electrònic , a banda que la 
resposta ens sembla poc amable, de mal gust i poc raonable voldríem recordar que 
l’alcalde rep constantment consultes dels ciutadans per les xarxes socials, les quals 
son sempre contestades amb celeritat i això ens porta a pensar que  potser l’equip 
de govern considera que els regidors no som ciutadans, és per tot això que volem 
suggerir a l’equip de govern que permeti una millor comunicació amb els càrrecs 
electes, que fomenti la transparència més especialment avui que acabem d’aprovar 
en aquest ple la moció de suport al pacte nacional per una societat digital  
Catalunya, que recull entre altres mesures l’impuls d’una administració digital per 
fer-la mes oberta, transparent, àgil, senzilla i eficaç.  
Quin sentit te aprovar mocions i desprès no fer-les efectives en el nostre dia a dia . 
Agrairíem doncs que no es llenci’m amenaces de tallar canals de comunicació. 
 
Continua la regidora Bet Tena,  dient que ja que ens acabem d’adherir avui  
mateix al manifest de Casa nostra Casa vostra, criem que estaria be convocar la 
taula de cooperació per tal que els acord del manifest i la campanya que se’n deriva  
es dugui a terme i sen faci un seguiment. 
 
Prec de formula CDC (PDeCAT), la seva regidora Sra. Lidia Urrutia,  i diu 
El 19 de juliol de 2016, aquest grup municipal, va presentar al Ple de juliol una 
pregunta sobre la eliminació del curs de restauració que es feia al Mirador, que ha 
quedat definitiva,ment fora de programa, realitzant-se actualment només a 
Sentmenat on té una excel·lent acollida i assistència d’usuaris. 
Com a regidora, fa mesos que realitzem converses, tant amb regidors de l’equip de 
govern com amb l’Alcalde, per trobar una solució que permeti el retor d’aquest curs 
a Castellar, ja que molta gent el reclama. 
En tot moment se’ns ha dit que era un tema pràcticament resolt, fins al punt 
d’assegurar que a partir de gener d’aquest any es podria fer a l’edifici on havia 
estat la Policia local.  
A data d’avui encara no tenim resposta  formal. 
Agrairíem saber en quin estat es troba l’adequació d’aquest esapaiu per poder 
acollir aquesta activitat o si han previst alguna altra ubicació. 
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC,  i diu que l’espai que 
en un principi havíem previst no resulta adequat i sembla que és incompatible amb 
les activitats pròpies de l’ajuntament que  hi seran ubicades.  
S’han valorat 9 espais i degut a les activitats que s’hi realitzen o a la poca ventilació 
no són llocs adequats. 
Continuem buscant un espai adient  per oferir aquesta activitat però degut a les 
accions pròpies que genera el taller no acabem de trobar una bona ubicació al gust 
de tothom 
 
Prec que formula el grup municipal de CDC (PDeCAT), la regidora Sra. Bea Garcia,  
diu: 
L’associació de defensa dels animals ADA Castellar ha denunciat en diverses 
ocasions la situació de més de 14 gossos que malviuen amuntegats en un hort a 
sota de Can Carner, demanant en diverses ocasions el decomís d’aquests animals 
per les nefastes condicions en que malviuen 
Perquè hores d’ara encara no s’ha fet cap intervenció en aquest sentit incomplint la 
pròpia Perquè s’obliga a una particular a portar part dels seus gossos a una 
gossera, quan els té en bones condicions higienico sanitàries sense ni donar-li tant 



sons la opció de poder gestionar la creació d’un nucli zoològic i es triga tant a 
intervenir en un cas de flagrant maltractament com aquest?. 
Tanmateix sabem que l’actual refugi de gats ubicat al parc de Canyelles no reuneix 
les condicions sanitàries per allotjar animals, ja que el mal drenatge del terra fa 
que quan plou s’inundi i degut a la ubicació ombrívola d’aquest espai es produeix 
una situació d’humitat i fred que endureix les condicions de vida d’aquests animals. 
Que faran algun tipus d’intervenció per solucionar el problema?. 
D’altra banda sabem que el nombre de gats conveniats amb Caldes Animal és de 
20, essent aquest nombre clarament insuficient, no podent-se derivar gats mansos 
que es troben perduts per tal de poder ser identificats. Quan ampliaran aquest 
nombre per donar resposta a la nostra realitat i a la Llei de Protecció dels animals?. 
Finalment ens agradaria saber quines han estat les accions efectuades per la Policia 
Local en el cas dels 5 gats suposadament enverinats a la zona del Maxi Dia.?. 
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalís,  Som de Castellar-PSC,  i diu que: 
1.- Si que s’ha intervingut, mitjançant actes de la policia local, en les quals s’ha 
constatat que malgrat l’espai on es trobaven els gossos tenia deficiències en la 
neteja, els animals estaven ben alimentats i rebien tres d’ells tractament veterinari, 
per diverses patologies que tenien. 
Així mateix s’ha requerit al propietari que millori les condicions i la neteja de l’espai 
que ocupen els gossos i que regularitzi la situació administrativa dels animals.  
2.- La segona pregunta no és un pregunta sinó un judici de valor, per tant no sé 
què contestar-li. 
3.- La tercera pregunta es formula sota una premissa falsa (males condicions 
sanitàries) i per tant la pregunta no és pertinent, ja que d’intervencions per part de 
l’Ajuntament en el refugi de gats se n’han dut a terme moltes i de molt variades. 
Des de la seva construcció, passat per diverses adequacions posteriors. 
4.- El nombre de places de gat que actualment té contractades l’Ajuntament a 
Caldes Animal, son les màximes possibles amb la disponibilitat pressupostaria 
vigent. 
De cara al proper contracte, es mirarà de poder ampliar el nombre de places 
disponibles. 
5.- D’entrada els gats suposadament enverinats a la zona del MaxiDia van ser 2 i 
no 5. Malauradament no es va poder dur a terme cap investigació al respecte 
perquè es va trencar la cadena de custòdia dels cadàvers dels animals, ja que algú 
va retirar els animals del lloc abans que cap cos policial pogués aixecar acta dels 
fets.  
 
L’últim prec presentat pel grup municipal de CDC (PDeCAT), la regidora Sra. Bea 
Garcia, exposa: 
El passat diumenge 22 de gener un caçador va disparar contra dos agents rurals 
causant-los la mort, fet que evidentment ha disparat l’alarma social i el sentiment 
d’inseguretat contra aquest col·lectiu ja no massa valorat ni reconegut 
habitualment. 
A Castellar, dissortadament tenim una bona representació d’aquest grup que els 
dissabtes i/o diumenges des que s’obre la veda, s’escampen per tots els recons del 
municipi disparant a tot allò que es belluga i creant no poca angoixa entre les 
habitants que vivim prop de zones de caça. 
La pregunta és: Podrien explicar-nos i delimitar quins són els cotos  o zones del 
municipi on està permesa la caça?, Perquè darrerament sembla que tot el terme 
municipal és zona de caça, i els ciutadans tenim por de sortir amb els nostres fills o 
els nostres gossos a passejar tranquil·lament per Sant Feliu del Racó, els Airesols, 
el Puig d la Creu i tota zona de bosc propera als nostres domicilis 
D’altra banda, fora bo que senyalitzessin degudament les zones de caça per evitar 
desgràcies majors. 
Contesta el regidor de Som de Castellar-PSC, Sr. Aleix Canalis: 
La major part del nostre terme municipal està inclòs en dues àrees privades de 
caça de la Societat Castellarenca. 



Així mateix, dues zones del parc natural que no estan inclosos al vedat anterior, 
formen part de la zona de caça controlada de Sant Llorenç del Munt i l’Obac. 
També tenim dos refugis de fauna salvatge, promoguts pels mateixos propietaris, a 
Can Messeguer i a La Soleia – Ca n’Ametller. Els danys que provoquen els senglars 
a l’agricultura i a les mateixes finques però, fa que els mateixos propietaris 
demanin la realització de batudes extraordinàries a les zones declarades refugi. 
Finalment tenim dues petites zones lliures sense gestió al sud del terme, de dues 
finques que no formen part del vedat de caça. 
Així mateix, voldria aprofitar aquesta resposta per fer una crida a posar en valor la 
feina que es fa des de la Societat Castellarenca de control cinegètic, especialment 
del senglar,  a la nostra Vila. 
Els danys que produeix el senglar a les propietats agrícoles, als conreus, els 
accidents de trànsit i, en general, el prejudicis que comporta la superpoblació de 
senglars al nostre entorn natural, serien molt més greus si no fos per la seva tasca.  
Per tant, tampoc ens sembla pertinent l’associar la conducte delictiva d’un caçador 
que va disparar de manera, sembla ser, voluntària contra dos agents rurals amb la 
tasca, desagraïda i poc compresa, que fan els caçadors de la nostra Vila.   
 
Torna a intervenir la regidora Sra. Bea Garcia,  dient que recorda fa uns anys 
teníem un 
Veritable problema d’invasió de coloms en molts municipis del nostre país i no va 
ser precisament a base de caçadors que vam acabar amb el problema, per tant 
creiem que hi ha altres maneres de solucionar el problema  de la sobre població de 
senglars que no passa precisament per sortir a disparar els diumenges amb el risc 
que comporta per la població. 
El regidor Canalis  contesta que els mètodes d’esterilització dels coloms s’han 
demostrat poc efectius, per tant desconec quina ha de ser la solució, ja que la mes 
efectiva es la eliminació d’alguns exemplars  per poder controlar determinades 
poblacions que s’han creuat incrementant els nombre de cries. 
Per acabar la regidora Sra. Bea Garcia, CDC (PDeCAT) pregunta: 
Fa 4 dies que raja aigua des de dos punts diferents de la carretera de Sant Feliu del 
Racó amb el conseqüent malbaratament d’aquest be públic cada dia mes escàs, ens 
consta que diferents veïns s’han ocupat de fer constar aquestes fuites a l’empresa que 
s’ocupa de la gestió de l’aigua al nostre municipi, sense que a hores d’ara s’hagi 
solucionat el problema. És per això que suggeriment que facin un seguiment mes 
acurat marcant sancions, si s’escau, en casos de decidia com aquest que ens ocupa.  
   
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, faltant cinc minuts per les nou de 
la nit s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari 
d’aquests acords el Secretari amb el vistiplau del  Sr. Alcalde. 
 
 
 

 


